
belang
 Ledenmagazine van Vereniging Oud-medewerkers ING Bank

8 Aangenaam...  
uw nieuwe VO-ING ledenraad

Kersenplukken  
is een vak12

‘  Deze ledenraad gaat  
een succes worden;

 iedereen is zó enthousiast!’

Stemcommissievoorzitter  
VO-ING  :

Pensioenfonds ING ‘de beste’ Zie pagina 6

Zomer 2016, jaargang 16

  

Kom 
20 september 

naar de kick-off 
van VO-ING!



4 INTERVIEW
  Peter Veltheer,  

 stemcommissievoorzitter VO-ING

6  KORT NIEUWS
   Pensioenfonds ING wint titel  
 ‘beste Nederlandse pensioenfonds’
   Geheel vernieuwde site
   Wijn van de maand
   Ledenraad kiest bestuur VO-ING
    VO-ING: vanwaar en waarheen

8  NIEUWE VO-ING-LEDENRAAD

9  UW BELANG

12  MIJN CREATIE
   Kersenplukkende ex-ING’er  
 Cora den Oudsten

Inhoud:

De ledenraad is geïnstalleerd, een mijlpaal voor 
onze nieuwe vereniging!
Dat het stemproces hiervoor vloeiend verliep, was 
mede te danken aan de grote betrokkenheid van 
de leden. Rond de helft van de leden bracht de 
afgelopen maanden een stem uit op de kandidaten 
voor de nieuwe ledenraad. In ieder rayon kon 
gekozen worden voor een vertegenwoordiging in de 
ledenraad van de vereniging. 
Dit proces, dat al meer dan drie jaar geleden werd 
ingezet om te komen tot een nieuwe Vereniging 
Oud-medewerkers ING Bank (VO-ING), ledenraad 
en bestuur, blijkt vooral nu in een versnelling te zijn 
gekomen. Al tijdens de installatiebijeenkomst op 16 
juni in Utrecht van de raad maakten verschillende 
leden hun enthousiaste belangstelling kenbaar voor 
een bestuurszetel. 
Dit bestuur was zelfs binnen een week in potlood 
bekend. Nu wachtend op installatie zijn het bestuur 
en de ledenraad in vliegende vaart al aan de slag 
met het maken van plannen.
‘Leuke start, mensen gaan ergens voor’, zegt Peter 
Veltheer met enige bewondering. Hij was voorzitter 
van de VO-ING-stemcommissie voor de ledenraad 
en over zijn ervaringen is te lezen in een artikel 
verderop in deze uitgave. 
Want terwijl deze uitgave van Belang wordt 
gemaakt, is het nieuwe VO-ING-bestuur in 
oprichting al full-swing aan de slag met het maken 
van plannen zoals de opzet van een landelijke 
ledendag. In onze volgende editie hopen we 
daarover meer te kunnen vertellen. Het nieuwe 
bestuur zal op 25 augustus in functie treden en 
de taken van het ad-interim-bestuur van VO-ING 
overnemen.
Voor ons als redactie is het belangrijk van u als 
lid informatie en reacties te krijgen. Onze nieuwe 
vereniging en ons blad gaan pas echt leven met uw 
inbreng. VO-ING moeten wij samen sterk maken. 
Wij zijn daarom heel blij met het grote aantal 
leden dat zijn of haar stem heeft uitgebracht op de 
kandidaten van de ledenraad.
Voor het meest actuele nieuws kunt u het beste 
regelmatig onze website www.vo-ing.nl bezoeken. 
Als we de geluiden op installatiebijeenkomst van 
de ledenraad mogen geloven, leven er veel ideeën 
voor activiteiten die een belangrijke doelstelling 
van de vereniging ondersteunen: verbinding en het 
ontmoeten van elkaar. 
Voor nu veel leesplezier en tot ziens op de 
eerstvolgende bijeenkomst!

De kernredactie

van de 
 redactie

U bent alvast van harte uitgenodigd voor de kick-off 
bijeenkomst van VO-ING in Amersfoort op 

dinsdag 20 september. Info vindt u op de site.
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Peter Veltheer, voorzitter van de  
stemcomissie VO-ING aan het woord

INTERVIEW

Met de plechtige woorden ‘Hierbij is de ledenraad van de Vereniging  
Oud-medewerkers ING Bank geïnstalleerd’ en een daverend applaus verrichtte 
Peter Veltheer op 16 juni in Utrecht de aftrap van de nieuwe ledenraad.

Peter Veltheer was voorzitter van de 
stemcommissie die toezag op het goe-
de verloop van de ledenraadsverkiezing 
van de VO-ING vanaf april dit jaar. Deze 
ledenraadsverkiezing was een logische 
vervolgstap na de opsplitsing van de VSI 
in de VO-ING en de VO-NN in april. Hier-
mee was het algemeen bestuur van de 
VSI eind 2012 begonnen. Toen al werd 
er nagedacht over de gevolgen voor de 
VSI van de voorgenomen splitsing van 
de ING. Na drie jaar voorbereiding ont-
vingen alle leden in april van de nieuw 
opgerichte Vereniging Oud-medewer-
kers ING Bank een stemformulier om 

hun eigen ledenraad te kiezen. Deze 
raad vertegenwoordigt de verenigings-
leden, komt op voor hun belangen, 
onderhoudt het gesprek met de vereni-
gingsleden in de zeven rayons, contro-
leert het nog te kiezen verenigingsbe-
stuur en stimuleert de organisatie van 
bijeenkomsten en evenementen.

In de stemcommissie waarvan Peter 
Veltheer de voorzitter was voor VO-ING, 
zaten onder meer zijn VO-NN-collega 
Barend Luksen, Bovom-secretaris Paul 
Barten en Ewald ten Brinke van het 
administratiekantoor Coadit. Dit bureau 

heeft alle stembiljetten verwerkt en 
gesorteerd per rayon. En de stemmen 
geteld. Een paar vragen aan Peter 
Veltheer.

Was het spannend? 
‘We hebben volgens een protocol 
gehandeld. We waren met z’n vieren 
en doordat Ewald ten Brinke de zaken 
goed had voorbereid konden we ons 
geheel richten op de controle. Het 
zal niemand verbazen: bij een eerste 
schouwing ging het om juistheid en 
compleetheid. Toen dat klopte zijn 
drie aselect getrokken rayons in z’n 

“Deze ledenraad gaat een 
succes worden; iedereen 

is zó enthousiast.”
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geheel gecontroleerd en geteld. Toen 
dat ook klopte, wisten we het zeker en 
hebben we het protocol getekend voor 
akkoord.’

Wat viel je op?
‘De hoge respons: ruim 48 procent 
van de leden van de VO-ING heeft het 
stembiljet ingevuld retour gestuurd. 
Dat stembiljet hadden de leden bij de 
eerste editie van het magazine VO-ING 
Belang ontvangen. Het opkomstpercen-
tage lag hoger dan dat van de Europese 
verkiezingen of de gemeenteraadsver-
kiezingen! Ik zie hierin wel een grote 
betrokkenheid van de leden bij de 
vereniging.’

Waren er veel ongeldige stemmen?
‘Maar ééntje. En die heeft de uitslag op 
geen enkele manier beïnvloed.’

Hoe ging de installatie van de leden-
raad op 16 juni?
‘Eigenlijk heel eenvoudig: ik las de 
namen op van degenen die gekozen 
waren en verklaarde na afloop dat de 
ledenraad was geïnstalleerd. Met een 
applaus werd dat bekrachtigd. Maar 
wat erna gebeurde tekent de spirit in de 
nieuwe vereniging: de ledenraad wilde 
binnen een week een nieuwe verga-
dering om het nieuwe bestuur te gaan 
kiezen. Maar liefst acht van de veertien 
ledenraadsleden gaven aan daarin wel 
een functie te willen vervullen: ‘Ik wil 
wel in het bestuur’, zeiden ze al direct!’ 

Tevreden?
‘Jazeker! Ik ben heel tevreden over deze 
start van de VO-ING. Deze ledenraad 

Werkte jaren in diverse interim-functies voor NMB, 
Postbank en later de ING op afdelingen als controller op 
de centrale afdeling NMB-personeelszaken, ontwikkelde 
en nam deel in de tachtiger jaren in zogenoemde public 
private partnerships ter stimulering van de werkgelegen-
heid, nu heb je het over start-ups en tot 1997 de voorbe-
reiding en het in de markt zetten van electronic banking. 
Hij begon voor de VSI tien jaar geleden als voorzitter 
van de regio Noord-Holland en was hij in het algemeen 
bestuur vier jaar landelijk penningmeester. 
Als vrijwilliger begeleidt Peter, al weer drie jaar, buitenlan-
ders die willen afstuderen aan de Hogeschool van Amster-
dam en Almere en de Universiteit van Amsterdam. ‘Leuk 
om te doen, vooral omdat het ook gaat om hoe zeg je iets 
het beste in het Nederlands. De twee laatsten, een Syriër 

en een Armeense, kregen hoge cijfers, een 8,5 en een 9.’
Daarnaast tekent en schildert Peter graag. Hij blijkt een 
zeker talent te hebben; hij is recent geplaatst voor de te-
kenschool van het Rijksmuseum, waar hij zich verder gaat 
specialiseren in het tekenen met potloden en houtkool. 
En verder? Peter: ‘Ik sport veel: in de afgelopen vijftien 
jaar heb ik uitgerekend zeker 20.000 kilometer hardgelo-
pen, bijna de halve wereld rond. Maar wegens kniepro-
blemen beperk ik me – en ook met plezier – tot bootcamp 
en funxtion – een soort grondgymnastiek met apparaten 
– nu in de sportschool. En ik e-bike met mijn vrouw de 
nodige kilometers en deed vorig jaar stedentrips naar 
Reykjavik, Brussel en Rome. Dit jaar staan Berlijn, Helsinki 
en Stockholm op de agenda.’

Peter Veltheer (76)

Stemcommissievoorzitter VO-ING Peter Veltheer

gaat een succes worden, iedereen is 
zó enthousiast! Het is een leuke start. 
Mensen gaan ergens voor.’

Is er al iets concreet?
‘In september organiseren we voor 
alle leden in alle rayons een landelijke 

kick-off in Amersfoort als start van het 
nieuwe bestuur. Daar zal het bestuur 
zich gaan voorstellen, de nodige plan-
nen laten zien en kunnen leden elkaar 
ontmoeten. Zodra we meer details 
hebben zetten we dat uiteraard op de 
website www.vo-ing.nl.’
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KORT NIEUWS

Speciaal voor VO-ING-leden zijn deze maand een rode en 
witte wijn van Pago de Cirsus, Spanje – Navarra geselecteerd 
als ‘Wijn van de Maand’.

*   Pago de Cirsus Chardonnay. 
 Deze chardonnay is helder geel met een stuivend bouquet. 
*   Pago de Cirsus Oak Aged. 
 Deze stoere paarse blend van Tempranillo, Merlot, en Shiraz is dieprood, met  
 geuren van cassis, kersen en zwart fruit. 
 
Meer informatie en bestellen: kijk op www.vo-ing.nl. 

Pensioenfonds ING wint  
titel ‘beste Nederlandse 
pensioenfonds’

Het gesloten Pensioenfonds ING is winnaar van de gouden Pensioen Pro Award 
voor ‘Beste Nederlandse Pensioenfonds van 2016’. Het pensioenfonds werd door 
een publieksjury als beste verkozen uit een shortlist van drie pensioenfondsen. 
In totaal brachten bijna 1300 mensen een stem uit.

Het fonds kreeg de prijs uitgereikt door BNR-presentatrice 
Annette van Soest tijdens de uitreiking van de Pensioen Pro 
Awards in Amsterdam. Het Pensioenfonds ING voert een be-
leid waardoor de kans op korten zo goed als nihil is en stuurt 
tegelijk op een goede kans op indexatie. Over 2015 zag het 

fonds zijn dekking op marktwaarde stijgen naar 133,2% en 
het kon volledig indexeren. Ook aan de pensioenuitvoerings-
kant loopt het goed, met een deelnemerstevredenheid van 
gemiddeld 7,7.
Bron: www.pensioenfondsing.nl/nieuws

Nieuw emailadres? Meld het ons!

Met de start van de Vereniging  
Oud-medewerkers ING Bank is ook een nieuwe site gestart: 
www.vo-ing.nl. Hier vindt u naast het actuele nieuws over uw 
pensioen ook de maandelijkse bekende wijnaanbiedingen, 
aanbiedingen die de vereniging met derden maakt en die u 
voordeel opleveren, zoals de kortingsregeling bij reisbureau 
Topic Travel. Ook de nieuwsbrieven die de Vereniging gaat 
sturen kunt u straks hier terugvinden.

Geheel vernieuwde site: 
www.vo-ing.nl

Mocht uw emailadres wijzigen, laat dit het secretariaat weten! 
De vereniging houdt u graag via de e-mail op de hoogte van 
het meest actuele verenigingsnieuws. Met uw hulp houden we 

ons verzendbestand actueel zodat u steeds op de hoogte kan 
blijven. Stuur uw eventuele emailwijziging naar: 
info@vo-ing.nl

De prijs voor het beste 
pensioenfondsbeleid.

Wijn van de maand
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De verkiezing van kandidaten voor 
de ledenraad van VO-ING ligt alweer 
achter ons. Op 22 juni werd onder 
regie van Bovom de ledenraad geïn-
stalleerd en kozen de raadsleden uit 
hun midden het VO-ING-bestuur. Op 
25 augustus 2016 nam dit nieuwe be-
stuur het stokje over van het huidige 
ad-interim bestuur.
Via e-mail ontvangen de leden van 
VO-ING in augustus een uitnodiging 

voor de kick-off bijeenkomst van VO-
ING op 20 september 2016. Tijdens 
deze bijeenkomst zullen de nieuwe 
bestuursleden van VO-ING zich aan u 
voorstellen en wordt u geïnformeerd 
over ontwikkelingen in het pensioen-
landschap en het beleggingsbeleid bij 
Pensioenfonds ING. 

René Toorenburgh, 
Ledenraad VO-ING

Kom naar de kick-off van 
VO-ING op dinsdag 20 september! 

Kent u een verenigingslid met een bijzondere hobby? Iemand die een bijzonde-
re bijdrage als vrijwilliger levert? Een verhaal dat de wereld moet weten?
Laat het de redactie van VO-ING Belang weten en email dit naar het  
redactieadres: info@vo-ing.nl

Goed idee? Meld het de redactie!

Maart 2013: oprichting Stuurgroep 
Splitsing VSI die wat scenario’s ging 
uitwerken.

Juni 2013: keuzen voor een van de 
scenario’s. 

Najaar 2013: regiobijeenkomsten 
om leden te informeren over de 
splitsing. 

December 2013: opdracht aan de 
Stuurgroep om splitsing verder uit  
te werken.

Augustus 2014: oprichting van de 
werkgroep TSI die de nieuwe  
verenigingen beschrijft.

Najaar 2014: regiobijeenkomsten  
om leden te informeren over de 
TSI-plannen voor beide nieuw te  
vormen verenigingen.

September 2014: verwerking  
feedback op de plannen.

Oktober 2015: indienen van de 
splitsingsstukken bij de Kamer van 
Koophandel.

December 2015: oprichting  
stichting Bovom en opheffing  
stichting Scaping.

1 april 2016: Splitsing VSI in  
VO-ING en VO-NN.

April 2016: begin verkiezingen  
voor nieuwe ledenraden beide  
verenigingen.

16 juni 2016: installatie ledenraden 
van VO-ING en VO-NN.

25 augustus: ledenraden bijeen voor 
verkiezing nieuwe besturen en om 
decharge te verlenen aan  
VSI-bestuur over 2016.

Najaar 2016: verenigingsbeleid  
en begroting 2017 bekendmaken 
en het huishoudelijke reglement 
goedkeuren.

VO-ING: vanwaar  
en waarheen
De Vereniging Oud-medewerkers 
ING Bank ontstond op 12 december 
2012 toen het algemeen bestuur van 
de VSI een discussie startte over de 
splitsing van de VSI naar aanleiding 
van de voorgenomen splitsing van 
ING in een bank- en verzekeringsbe-
drijf. Een paar mijlpalen op een rij:

Met Age Knossen als voorzitter werd op de eerste ledenraadsvergadering  
van VO-ING op 22 juni het nieuwe bestuur gekozen. Hierin namen ook zitting 
Pieter Pouwels als penningmeester, Willem Jan van Munster als secretaris,  
en Frank Sukel en René Toorenburgh als bestuursleden voor evenementen. 
Age Knossen zal als voorzitter niet alleen leiding geven aan het bestuur maar 
participeert ook vanwege zijn rol als VO-ING-voorzitter in het bestuur van de 
stichting Bovom. Age: ‘Veel mijn gezicht laten zien bij bijeenkomsten om te 
blijven voelen wat onze leden belangrijk vinden en waar de VO-ING aandacht 
aan moet besteden.’

Later wordt uit het midden van het bestuur een vice-voorzitter gekozen. 
Op 20 september, tijdens de algemene ledendag, zal het bestuur zich presente-
ren aan de leden en onder meer komen met een uiteenzetting van het beleid. 

In de volgende editie van VO-ING Belang wordt uitvoerig aandacht besteed aan 
het bestuur en hun plannen. 

Ledenraad kiest bestuur VO-ING

VLNR:  Age Knossen, Pieter Pouwels, Willem Jan van Munster, Frank Sukel en 
René Toorenburgh. 

VO-ING belang | Nummer 2, 2016 | 7



RAYON NOORD WEST 
Aantal leden: 619
Uitgebrachte stemmen: 330
Gekozen (vlnr): 
F. (Frans) Gols
A. (Age) Knossen

RAYON NOORD 
Aantal leden: 582
Uitgebrachte stemmen: 306
Gekozen (vlnr): 
B. (Be) Scholte
D. (Dik) van Vliet

RAYON MIDDEN 
Aantal leden: 740
Uitgebrachte stemmen: 391
Gekozen (vlnr): 
P. (Peter) Barneveld
S.L. (Sanne-Lot) Van Ulzen

RAYON ZUID 
Aantal leden: 572
Uitgebrachte stemmen: 298
Gekozen (vlnr): 
P. (Pieter) H.M.M. Pouwels 
I. (Ineke) de Wildt

RAYON OOST 
Aantal leden: 1126
Uitgebrachte stemmen: 541
Gekozen (vlnr): 
N. (Nico) Meijboom
W. (Willem Jan) J. van Munster
C. (Claas) J. van Veldhoven

RAYON MIDDEN WEST 
Aantal leden: 908
Uitgebrachte stemmen: 400
Gekozen (vlnr): 
C. (Christa) W.F. Bartolozzi-Somers
J. (Josine) Sips
C.F. (Frank) Sukel

RAYON WEST 
Aantal leden: 1014
Uitgebrachte stemmen: 435
Gekozen (vlnr): 
F. (Frits) Dijkdrenth
N. (Klaas) J. Klein
R. (René) Toorenburgh

Aangenaam… uw  nieuwe 
VO-ING ledenraad

Voetnoot:
Age Knossen en René Toorenburgh treden 
toe tot het bestuur van VO-ING.  
Hun  plaatsen in de ledenraad zullen 
worden overgenomen door Frans Proper 
(rayon VO-ING Noord West) en  Christiaan 
Offers (rayon West). Pieter Pouwels en 
Frank  Sukel  treden eveneens toe tot 
het  bestuur en laten vacatures in de 
 Ledenraad  VO-ING achter in de rayons 
Zuid en West. Bestuur en ledenraad 
moeten nog besluiten hoe de vacatures 
ingevuld zullen worden.
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Gezien het grote belang dat onze leden 
heeft bij de onderwerpen die op het 
bordje liggen van deze commissie, 
wordt in een artikel geciteerd uit hun 
beleidsplan. Daarnaast stellen de leden 
van de commissie zich nog even aan 
u voor, zodat u weet vanuit welke des-
kundigheid deze commissieleden zich 
bezighouden met de zeer specifieke 
problematiek waarover zij zich buigen. 
De commissie produceert met enige 
regelmaat artikelen en nieuwsbrieven 
voor de leden waar in algemene zin op 
onderwerpen wordt ingegaan. Echter 
leden kunnen ook voor individuele pro-
blemen of vragen terecht bij deze com-
missie. Een mailtje naar het secretariaat 
van uw vereniging is voldoende.
Het zal duidelijk zijn dat deze commis-
sieleden, die horen tot de zogenaamde 
inactieven, allesbehalve inactief zijn en 
zich met veel verve en deskundigheid 
inzetten voor de belangen van alle 
leden van de vereniging VO-ING en de 
vereniging VO-NN. 

Jan Hoogvliet, voorzitter
Jan Hoogvliet (69) woont in Strijen. 
“Sinds december 2005 behoor ik tot de 
zogenaamde inactieven. Daarvoor heb 
ik ruim 30 jaar in allerlei functies bij di-

Het is een prachtige zomerse dag. Binnen in de lounge van een hotel, zitten aan de tafel 
vijf heren aandachtig te vergaderen. Om geen kosten te maken heeft de commissie Sociaal 
Economische Belangen deze locatie uitgezocht. Onder leiding van voorzitter Jan Hoogvliet 
buigen Cees van Oosterom, Frans de Jager, Kees Hanegraaf en Jan Pouw zich over de 
onderwerpen die in het belang van onze leden de revue passeren.

Even voorstellen:  
de Commissie SEB

verse onderdelen bij RVS Verzekeringen 
gewerkt. Eerst in Rotterdam en later, 
na de fusie met Victoria Vesta, in Ede. 
Binnen het schadebedrijf ben ik opge-
klommen tot het tweede echelon. In die 
hoedanigheid heb ik leiding gegeven 
aan verschillende sectoren binnen RVS 
zoals Schade, Hypotheken, Marketing, 
Publiciteit en Buitendienstzaken en als 
laatste directeur Productmanagement 
Schade en Hypotheken. Sinds 2007 ben 
ik lid van de Commissie SEB en sinds 

2014 voorzitter van deze commissie. 
Vanuit mijn deskundigheid en voorzit-
terschap heb ik in veel zaken inbreng 
maar specifieke aandacht krijgen 
verzekeringen (met personeelscondi-
ties en de collectieve contracten met 
externe partijen), hypotheken en het 
project Met en Voor Elkaar. Daarnaast 
participeer ik in het Platform Financiële 
Instellingen van de koepelorganisatie 
NVOG.” >

De leden van de commissie SEB: v.l.n.r. Kees Hanegraaf, 
Frans de Jager, Jan Hoogvliet, Cees van Oosterom, Jan Pouw.
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Beleid commissie SEB

1.  Personeelscondities
 De hoofddoelstellingen van de commissie zijn hierbij:
   Handhaven substantiële tertiaire arbeidsvoorwaar-

den voor niet-actieven.
   Vangnet voor wegvallende personeelscondities ING  
 Bank en NN Group (bijvoorbeeld onderzoeken of er  
 een alternatief gevonden kan worden voor het 

 wegvallen van de personeelskorting op hypotheken).
   Serieuze gesprekspartner zijn bij de gespitste 

 bedrijfsonderdelen.
   Op de hoogte blijven van de bestaande Cao’s van ING  
  Bank en NN Group en de (voorgenomen) wijzigingen  

daarin.

2.  Collectieve verzekeringscontracten
   Het bereiken en handhaven van zo gunstig mogelijke  
 premie en voorwaarden van de basis- en aanvullen 
 de zorgverzekeringen voor de leden van VO-ING en  
 VO-NN.
   Het aanbieden van een pakket met particuliere scha-

deverzekeringen en het aanbieden van een collectie-
ve zorgverzekering.

3.  Zorg en Welzijn en Wonen
   Actief de ontwikkelingen volgen en meedenken over  
 de oplossingen daarvoor.
   Leden actief op de hoogte brengen en houden van  
 relevante zaken op het gebied van Zorg en Welzijn en  
 Wonen.

4.  Koepelorganisaties en samenwerkingsverbanden
   Bijdrage leveren aan de samenwerking binnen   
 koepelorganisaties van landelijke ouderenorganisa- 
 ties op het gebied van collectieve sociaal 

 economische belangen van gepensioneerden.
   Het uitoefenen van politieke druk op de Haagse 

 politiek via de koepelorganisaties NVOG en KNVG.

5.  Sociale en Fiscale wetgeving
   Informatie aan leden over relevante veranderingen 

op het gebied van sociale- en fiscale wetgeving.
   Het volgen van ontwikkelingen in de sociale 

 wetgeving zoals AOW, Anw, WIA en WAO en het 
 volgen van de fiscale wetgeving.

De commissie SEB heeft een keurig beleidsstuk waarin duidelijk staat  
welke onderwerpen door de commissie worden behandeld en welk 
commissielid waarvoor verantwoordelijk is. Hieronder een korte weergave: 

Oproep aan de leden
De commissie SEB wil in een artikel aandacht besteden aan wonen van senio-
ren. Een positief verhaal over nieuwe woonvormen en andere oplossingen.
Leden die hier ervaring mee hebben en daarover hun zegje willen doen, wor-
den verzocht contact op te nemen met Jan Pouw, janentrudypouw@gmail.com.

Kees Hanegraaf
Kees Hanegraaf (72) woont in Rotter-
dam en is sinds 2004 gepensioneerd. 
Zijn bancaire loopbaan begon bij Amro 
Bank. Na het opzetten van de afdeling 
Bijzonder Beheer bij de Slavenburg 
bank, vervolgde hij zijn carrière bij de 
NMB Bank. Daar was hij onder meer 
hoofd Kredieten en riskmanager voor 
district Apeldoorn. In zijn laatste jaren 
bij de bank heeft hij zijn kredietenken-
nis overgedragen aan jonge account-
managers, naast zijn rol als regiovoor-
zitter van de ondernemingsraad. Ook 
nu nog heeft hij meerdere bestuurs-
functies bij verschillende verenigingen 
en vennootschappen. In de commissie 
SEB zet hij zich, als jurist, vooral in om 
de ontwikkelingen in de sociale en fisca-
le wetgeving bij te houden. 
 
Jan Pouw
Jan Pouw (66) is sinds 2009 heel geluk-
kig in de rol van vutter en nu gepensi-
oneerd. In zijn werkzame leven is hij 
actief geweest bij RVS Verzekeringen 

en de laatste dertien jaar bij Nationale 
Nederlanden. Veelal in leidinggevende 
functies zoals afdelingshoofd en team-
manager en steeds op het gebied van 
schadeverzekeringen.  
Naast de commissie SEB is hij ook lid 
van de commissie Zorg&Welzijn&Wo-
nen van de twee koepels van gepen-
sioneerdenverenigingen NVOG en 
KNVG. Bij het project Seniorvriendelijke 
Ziekenhuizen is hij vanuit NVOG als lid 
van de Toetsgroep Ouderen betrokken. 
Aandachtsgebieden: alles wat met zorg 
en welzijn te maken heeft en (uiteraard) 
verzekeringen, waaronder ook zorgver-
zekeringen. 

Frans de Jager
Frans de Jager (66) begon zijn loopbaan 
begin jaren ’70 bij het Staatsbedrijf 
der PTT. Al vrij snel kwam hij in het 
HR-werkveld terecht bij de Postcheque- 
en Girodienst. Begin jaren ’80 werd 
hij betrokken bij de oprichting van de 
Postbank (1986). Hij heeft als coördi-
nator van het overleg met de vakor-
ganisaties vele spannende overleggen 
meegemaakt zoals bij de fusie van de 
Postbank met de NMB en later met NN. 
De laatste twee jaar van zijn 40-jarige 
loopbaan bij ING Bank (tot 1-1-2013) 
was hij als projectmanager HR betrok-
ken bij de totstandkoming van een cao 
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In memoriam
De vereniging  is voor haar mutaties in het 
ledenbestand afhankelijk van de informatie van de 
leden zelf. En in geval van overlijden van informatie 
hierover van de nabestaanden. Het komt voor dat 
we wél een overlijden doorkrijgen maar niet de 
overlijdensdatum. De volgende leden zijn ons in de 
achterliggende periode ontvallen.

Wij wensen de nabestaanden veel kracht  
bij het verwerken van dit verlies.

Dhr. L. Basari (71),  
Westervoort op 17-2-2016;
Dhr. N.B. Bleeker (73),  
Driehuizen op 19-6-2016;
Dhr. L.H. Boer (80),  
Berkhout op 5-3-2016;
Dhr. E.W. Brink (75),  
Rijswijk Zh op 13-1-2016;
Dhr. B. de Bruin (88),  
Laren Nh op 4-3-2016;
Dhr. F.W.M. Dernison (66), 
Amsterdam Zuidoost op 24-2-2016;
Dhr. H. Gelderblom (78), 
Papendrecht op 8-3-2016;
Dhr. G. de Grunt (90),  
Utrecht op 29-2-2016;
Mw. T.J.B. van Hal (88),   
Amsterdam op 23-5-2016; 
Dhr. A. ten Have (81),  
Nederhorst Den Berg op 25-2-2016; 
Dhr. R.R. Hees (67),  
Soest op 20-2-2016; 
Dhr. R.H. van der Hijden (67), 
Arnhem op 5-4-2016; 
Dhr. J. Hoekstra (83),  
Oostvoorne op 13-4-2016; 
Dhr. A.L. Keijzer (86),  
Hoevelaken op 6-2-2016; 
Mw. M.E. Kentgens-Tergast (85), 
Hilversum op 17-2-2016; 
Mw. J. Kerschner-van den 
Steenhoven (73),  

Werkendam op 5-2-2016; 
Dhr. L.J.M. ten Kleij (70), 
Heerhugowaard op 30-5-2016; 
Mw. J.J. Knoop-Brinks,  
Almelo op 7-3-2016; 
Mw. A.M. van der Maas-Schouten 
(91), Nijmegen op 30-1-2016; 
Dhr. A. Meyer (67),  
‘s-Gravenhage op 22-3-2016;
Mw. S. Morrien-Markhof (99), 
Amsterdam op 5-4-2016; 
Dhr. H.M. van Oosten (88), 
Leidschendam op 30-3-2016; 
Dhr. J. Osenga (88),  
Zoetermeer op 21-4-2016; 
Dhr. G.M.S. Peeters (69),  
Heerlen op 9-2-2016; 
Dhr. N.H.P. Remijn (67),  
Bergen Op Zoom op 2-3-2016; 
Dhr. H.M. Rikaart (90),  
Zoetermeer op 30-5-2016;
Dhr. M.C. Toorman (63),  
Aalsmeer op 2-2-2016; 
Dhr. H.J. de Vries (67),  
Heerlen op 3-1-2016; 
Mw. J. Wiesmeijer (84),  
Rijnsburg op 20-2-2016.

Erratum: het overlijden van de heer 
H.A. Boersma Ede (Gld) vond plaats  
op 3-12-2015. Onze excuses voor  
deze foute vermelding.

In de afgelopen periode zijn 27 oud-collega’s lid 
geworden van de VO-ING. Hierbij worden zij van 
harte welkom geheten bij onze vereniging.

Dhr. P.J.F. Adrichem, Heemskerk
Dhr. H.G. van den Akker, Arnhem
Dhr. S.W.B. Boerma, Kortenhoef
Dhr. M.N.A. Boos, Delft
Mw. J.J. Claas-Baars, Rotterdam
Dhr. H. Dobber, Amstelveen
Dhr. H.B.M. Drost, Bergen
Mw. M.G.J. van der End-Boom, Elst
Dhr. A. Janson, Hilversum
Mw. F.M. Kiwiet-Bosscher, 
Heerenveen
Mw. B.H.M. Klomp, Bemmel
Dhr. C.L. de Kock, Edam
Dhr. P. de Kok, Wijk bij Duurstede
Mw. P.J.M. Kuiper-Westerneng, 
Oostzaan

Dhr. P.A.J. Lindelauf, Voerendaal
Dhr. J.H. Nijkam, Ermelo
Dhr. J.G. van Plateringen, 
Veenendaal
Mw. G.A. Rooken, Schoonhoven
Dhr. J.E.H. Smeets, Leidschendam
Dhr. R. Spiegel, Amersfoort
Dhr. H.J. van der Steeg, Rotterdam
Mw. A.M. Struike, Oosterhout
Dhr. F. de Vries, Leeuwarden
Dhr. E.A. Vrolijk, Den Haag
Dhr. H.E. Waszink, Leidschendam
Dhr. K. de Wit, Kamerik
Dhr. K. Wolters, Huissen

Nieuwe leden

Wellicht hebt u er voor gekozen om de polis van uw 
zorgverzekering via de mail te ontvangen of leest u uw 
zorgpolis in de zogenoemde “mijn” omgeving op de site 
van uw zorgverzekeraar. Het merendeel van de verzeker-
den, ongeveer 75%, ontvangt de zorgpolis echter ieder 
najaar op papier. 
Als het aan de Regering ligt komt daar verandering in. 
In de Tweede Kamer wordt een wijziging van de Zorgver-
zekeringswet behandeld die het mogelijk maakt dat digi-
tale verstrekking van de zorgpolis voortaan de standaard 
wordt. Wilt u de polis toch op papier blijven ontvangen, 
dan moet u daar zelf actie voor ondernemen. Het is niet 
duidelijk of de besluitvorming in Tweede en vervolgens 
Eerste Kamer tijdig wordt afgerond om de wetswijziging 
per 1 januari 2017 door te voeren. 
Vanuit de gezamenlijke ouderenorganisaties zijn vraag-
tekens geplaatst bij de voorgenomen wijziging. Er is in de 
ogen van de organisaties niets op tegen om zoveel mo-
gelijk verzekerden zelf voor digitale verstrekking te laten 
kiezen. Zorgverzekeraars kunnen dat op verschillende 
manieren promoten.
Er is een grote groep, vooral ouderen, die digitaal niet ac-
tief is of minder vaardig is op internet. Deze groep moet 
dan actie ondernemen om de polis op papier te blijven 
ontvangen. Zo’n negatieve optie wordt door de ouderen-
organisaties onjuist en overbodig geacht. 
Wordt de wetswijziging inderdaad doorgevoerd, dan 
zullen wij bij de zorgverzekeraars met wie wij samen-
werken, ONVZ en Zilveren Kruis, aandringen op zeer 
duidelijke communicatie. Ook moet het makkelijk zijn om 
de wens voor een papieren zorgpolis aan de zorgverze-
keraar door te geven. 

Uw zorgpolis digitaal

en sociaal plan in co-creatie voor ING Bank, waarbij de 
afschaffing van de variabele beloningen centraal stond. 
Sinds mei 2015 is hij lid van de Commissie SEB met als 
specifieke aandachtsgebieden de personeelscondities, 
de collectieve zorgverzekeringen en de sociale en fiscale 
wetgeving en tevens linking pin lid van de commissie 
Ledenbinding.

Cees van Oosterom 
Cees van Oosterom (68) is na de middelbare school bij 
RVS Verzekeringen aan de slag gegaan. Vóór de fusie van 
RVS en Victoria Vesta verrichtte Cees diverse functies 
binnen de leventak en als hoofd Marketing. Daarna werd 
hij ingezet om de verkoop in de buitendienst te bevorde-
ren. Naast ondersteuning van het kader behoorde het 
leveren en houden van workshops voor salesmanagers 
en verzekeringsadviseurs op het vlak van marktbewer-
king, pensioen en lijfrente, hypotheken en financiële 
planning tot zijn taken. De laatste jaren heeft hij voor-
namelijk gewijd aan het ontwikkelen en testen van 
draaiboeken voor adviseursopleidingen. Zijn aandachts-
gebied binnen de commissie SEB is de sociale en fiscale 
wetgeving en personeelscondities.
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Mijn creatie

Kersen plukken:  
een vak
Cora den Oudsten jaarlijks  

op de leer

Al sinds haar dertiende werkt Cora den Oudsten in 
de kersen. Ze begon als wrakster, kersen uitzoeken, 
selecteren op rijpheid, beschadiging. Een zorgvuldige klus. 
Zo verdiende ze ook haar eerste geld. Zij wilde plukster 
worden. Dat was als meisje begin jaren zeventig niet 
gangbaar. Het was traditioneel een aangelegenheid voor 
mannen. Haar familie is al enkele generaties werkzaam in 
de fruitteelt. Maar Cora wilde meer. Een leven in het fruit 
benauwde haar en zij ging studeren. Ze werd andragoog 
maar liet zich daarna omscholen naar het bedrijfsleven. 
Na een docentschap in de zorg, startte ze bij NMB 
Postbank Groep waar zij vrouwenemancipatie op de rol 
zette. Daarna werd zij formulemanager bij ING Bank: 
het inrichten van bankkantoren, met aandacht voor alle 
zintuigen van muziek en geur tot bedrijfskleding. 
Toch heeft zij er bewust voor gekozen om bij ING weg te 
gaan voor werk met meer maatschappelijke betekenis, 
zoals drugsgebruik bij jongeren. En dat is niet alles. Cora 
zingt in zelfgeorganiseerde opera’s en samen met haar 
man promoot zij hedendaagse kunst. 
Maar elk jaar is zij weer te vinden op de ladder, of de leer. 
Weer of geen weer. Dit jaar plukte zij , ondanks hevige 
regens, met een enkele onderbreking tien uur achtereen 
in een ‘hoogstamboom’. Het is een vak en Cora is ermee 
vergroeid. (HN)

Ken je ook een VO-ING-lid met een 
bijzondere hobby of verdienste? Laat het  
de redactie weten: info@vo-ing.nl


